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Vordingborg Kommune 

Kulsbjerg Skole 

 Skolebestyrelsesmøde  

Dato 29.11 2023  

Tidspunkt Mødet er fra klokken 18.00 – 20.00  

Sted Nyråd 

Mødeleder Helle Eeg 

Deltagere Forældrerepræsentanter 

• Kirstine Laustsen 

• Helle Eeg  
 
Personalerepræsentanter 

• Jacob Kofoed-Hansen 

• Maria Sølving 
 
Ekstern repræsentant 
 
Elevrepræsentanter 

 
Skoleledelsen 

• Stine B. Sørensen 

• Nils Nørbo 

• Pia Jørgensen 
 
Gæst 

• Arnel Huskic 
 

Fraværende • Karina Rasmussen  

• Pia Rikke Dankelev 

• Jane Kargo Rode  

• Rikke Frimann Storm  

• Naja Due Kirsted 

• Mette Abildgaard 
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Dagsorden  
 

1. 18.00 – 
18.05 

Godkendelse af dagsorden herunder punktet eventuelt.  

Referat  

2. 18.05 – 
18.15 

Orientering. 

Sagsfremstilling Bestyrelsen præsenteres for Kulsbjerg Skoles nye SFO leder, Pia Jørgensen. 

Referat Pia blev ansat d. 1/10-23. Pia har arbejdet 17 år, som afdelingsleder i SFO i Næstved. 
Er meget erfaren indenfor ledelse af pædagoger i både indskoling og SFO.  

3. 18.15 – 
18.45 

Beslutning 

 For et år siden besluttede bestyrelsen, at skolens SFO kunne lave forsøg med 
PlayStation som en aktivitet i SFO´en. Det blev aftalt, at forsøget skulle evalueres efter 
et år. I den anledning deltager pædagog Thomas Andersen sammen med Pia 
Jørgensen i dette punkt.  
 
Ved mødet fremlægges et forslag til de fremtidige rammer for at bruge Play Station 
som aktivitet i SFO´en.  

Referat Da Thomas er fraværende deltager Arnel i stedet for. Arnel er til daglig pædagog i 
Stensveds SFO.  
 
Vores fokusområde er, at brugen af PlayStation bl.a. skal hjælpe børnene ind i andre 
børnefællesskaber, end de normalt er med i. Vi spiller kun spil, hvor man skal spille 
sammen.  
 
De fællesskaber, som etableres via spil arbejder vi videre med på andre måder. 
PlayStation rammer nogle bestemte børns interesser, så det er ikke alle, som er med i 
den aktivitet. Vi taler med børnene om fx sprogbruget, når man spiller, og om, 
hvordan man spiller sammen på en ordentlig måde, og med respekt for hinanden.  
 
Vi bør have en opmærksomhed på, at der er mange børn, som er tilskuere dvs. at de i 
længere tid kigger på de større børn, som spiller.   
 
Det er ikke hver dag vi tilbyder børnene at spille PlayStation.  
 
Bestyrelsen beslutter, at politikken for IT/gaming skal justeres, så det fremgår, at  
SFO´en skal forholde sig til organiseringen af en ”gamingaktivitet”, så det ikke bliver 
en bærende eller daglig aktivitet i SFO´en.   
 
Desuden, at alle børn fremover kan være med til at spille PlayStation, så det ikke kun 
begrænses til de ældre børn.   
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4. 18.45 – 
19.00 

Orientering og punktet eventuelt. 

Sagsfremstilling Gensidig orientering: 

• Elever 

• Skoleledelsen 
- Status efter sammenlægning 
- Økonomi 
- MakerSpace 
- Ansættelser 

• Formanden 

• Øvrige forældrevalgte 

• Personalerepræsentanter 

• Ekstern repræsentant 
 
Eventuelt 
 

 
 

 

Referat Skoleledelsen: 
Status efter sammenlægningen er, at der skal arbejdes en del med kulturarbejdet i 
særlig indskoling og mellemtrin. Der er meget sygdom, og medarbejdere har en 
følelse af, at man løber stærkt.  
 
Vi forventer at kommer ud af 2023 med et underskud på ca. 250.000 kr., hvilket vi er 
tilfredse med.  
 
Vi er ved at få etableret Maker Space områder både i Stensved og Nyråd. Vi har flere 
lærere afsted på kursus, så vi lærer, hvordan vi kan tænke anderledes i forhold til 
brugen af  
 
Vi har ansat en projektpædagog, som skal arbejde med at styrke socialt udsatte børns 
fritidstilbud.  
 
Vi har afholdt samtaler til vores ledige stilling, som afdelingsleder, og forventer at få 
stillingen besat.  
 
Vi har ansat en lærer til et barselsvikariat til mellemtrinnet i Nyråd, og en lærer til 
indskolingen i Stensved. 
 
Formanden: 
Jeg skal mødes med politikere og Nyråd- og Stensved Lokalforum om, hvordan vi 
bedst kommer videre i arbejdet med at få en mere sikker skolevej mellem Nyråd og 
Stensved. 
 
Vi har juleklippe-arrangement d. 30/11 for forældre og elever i indskolingen i Nyråd.  
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Personalerepræsentanter: 
Vi har store klasser i Nyråd, hvor vi snakker om, hvordan vi organiserer os på den 
bedste måde.  
 
Vi har meget sygdom og fnat i Stensved. Udskolingen har volleydag i morgen, som 
altid er en stor succes.  
 

5. 19.00 – 
19.30 

Drøftelse 

Sagsfremstilling Vordingborg Kommune skal effektuere en besparelse på 20.000.000, - kr. i 2024. I den 

anledning har kommunalbestyrelsen bedt det eksterne revisionsselskab BDO 

gennemgå hele den kommunale virksomhed for at komme med forslag til, hvor dette 

beløb kan hentes i 2024.  

Råderumsanalysen er i høring frem til den 5. januar 2024. Kommunalbestyrelsen 

træffer beslutning om hvilke besparelser der skal gennemføres ved deres møde i 

februar 2024.  

Hvis ikke man ønsker at læse hele råderumsanalysen, anbefales det at læse siderne: 

3, 5, 6, 8 og 11 – 19.  

Referat: Det drøftes, at hvis man fortsat skærer i budgetterne på skolerne, så kan man ikke 
forvente at bibeholde samme kvalitet i kommunens skoler, som der er nu.  
 
Det bemærkes, at BDO selv skriver, at det vil være svært for skolerne at spare, så 
mange penge på skoleområdet, og at det fremover vil være en vanskelig opgave at 
drive skolerne. 
 
Bestyrelsen udarbejder et høringssvar. 

6. 19.30 – 
20.00 

Drøftelse  

Sagsfremstilling Ved mødet i august sendte bestyrelsen et oplæg til personalet om ”Det at være 
læringsparat”. Personalet har i de forskellige teams drøftet, oplægget og melder nu 
tilbage hvordan de synes det ser ud i forhold til Folkeskolens forskellige faser.  
Hvad er næste skridt? 

Referat Vi drøfter, at det at være læringsparat står på tre ben – skolens, elevernes og 
forældrenes ansvar for at eleverne er læringsparate. 
Der savnes en tydelige beskrivelse af, hvordan skolen støtte op om elevernes 
læringsparathed.  
 
Vi snakker om, at det måske skyldes en manglende dialog om forståelse af oplægget 
til skolens lærere og pædagoger.  
 
Vi beslutter at samskrive de inputs, som vi har fået tilbage fra vores teams med et 
fokus på at beskrive, hvordan vi kan se, at eleverne er læringsparate.  
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Skolens ledelse finder et tidspunkt, hvor vi alle kan samles og have en drøftelse af det 
at være læringsparat.  
   

 
 
 
 

 

 

 Forældrevalgte  

Helle Eeg 
 

Jane Kargo Bønnelykke Rohde Kirstine Laustsen 
 

Pia Rikke Dankelev 
 

Karina Rasmussen 
 

Rikke Frimann Storm 
 

   

 Elevvalgte  

  
Naja Due Kirsted 

  

 Medarbejdervalgte  

Maria Moos Sølving Jacob Kofoed-Hansen  

 Ekstern  

Mette Abbildgaard 
ma@vordingborg-gym.dk 

  

 Sekretariat  

Nils Nørbo Stine Balch Sørensen  

 

mailto:ma@vordingborg-gym.dk

